
CONSELL DE BARRI DE NAVAS 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I ACORDS 

 
 

 
13 de novembre de 2018   18’30h 
Centre Cívic de Navas 
 
 

Assistents 

Presidenta:  Laia Ortiz. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Comissió de Seguiment: 

 

Jordi Gimeno, Conseller GM Barcelona en Comú 

Carlos Rodríguez Escudero, Conseller GM ERC-AM. 

Ivàn Marzà, Conseller GM PSC  

Carmen Santana, Consellera GM PP 

 

Assistents: 

 

Assistència total en el moment de màxima afluència: 35 persones   

Ciutadanes i ciutadans:   23    

Representants d’entitats:     7      

Altres (consellers, tècnics i ponents) 5      

 

Representants de les següents entitats 

 

AVV Navas 

Centre Obert Dom Bosco 

Comissió de festes de Navas 

AMPA Escola Emili Juncadella 

PDC Navas 

 

Tècnics Municipals i ponents 

Carme Turégano, gerent del Districte 

Enric Serra, cap del Departament de Llicències i Inspecció 

Agents de la policia de barri 

Joaquim Pisa, tècnic de barri de Congrés-Indians 

 

 

 

 



Ordre del dia 

1. Benvinguda de la regidora 
 

2. Escola de noves oportunitats 
 

3. Programa Activa't als Parcs  
 
4. Valoració de les activitats d'estiu 

 

5. Precs i preguntes 
 
 

1. Benvinguda i Informe de la regidora 

Després de saludar als assistents, la regidora disculpa la no presència del 

conseller tècnic, absent per motius familiars.  

Entrant en matèria del seu informe: 

- Explica que l’acte a la pl. Islàndia celebrat fa uns dies en col·laboració amb el 

consolat d’aquest país va ser un èxit, que s’obren possibilitats d’aprofundir en 

aquesta col·laboració, i també de millorar la plaça i el seu entorn. 

 - Respecte al projecte de construcció d’un pavelló poliesportiu a les naus del 

carrer Espronceda que proposa l’Institut Barcelona Esports (IBE), diu que des 

del Districte es demana que dins el futur equipament de ciutat hi hagi un espai 

social que permeti l’ús d’una part de les instal·lacions pels veïns i veïnes de 

Navas. En aquest moment s’està redactant el projecte bàsic. 

- Informa de que continuen els esforços per dinamitzar el comerç de la part del 

barri per sota de l’Av. Meridiana en col·laboració amb l’Eix Comercial de La 

Sagrera, que ja ha començat a impulsar i donar suport a actes en aquesta línia.    

- Respecte al semàfor a la cruïlla d’Espronceda/Josep Estivill sol·licitat a 

l’anterior Consell de Barri, explica que el Districte ja ha portat aquest assumpte 

a la Taula de Mobilitat pel seu estudi i eventual instal·lació.  

 

2. Escola de noves oportunitats 
 

La regidora explica que segons xifres oficials uns 17.000 joves a la ciutat, al 

voltant d’un 30% del total, han abandonat els estudis i no tenen feina ni 

ocupació alternativa. 

Es necessari doncs crear un instrument, una escola, que els permeti tornar als 

estudis i tenir l’oportunitat de completar-los. Els continguts a impartir en 



aquesta escola han d’estar orientats a facilitar un aprenentatge més pràctic i 

individualitzat. Aquestes escoles seran de titularitat municipal, impulsades per 

l’IMEB en col·laboració amb Barcelona Activa, Salut Pública i el Consorci 

d’Educació, entre altres institucions que vulguin afegir al projecte. 

L’emplaçament idoni per la primera experiència d’aquesta escola de segona 

oportunitat es al barri de Navas, a l’edifici de l’antic CAP al carrer Capella. En 

breu es començaran les obres d’adaptació, que hauran d’estar finalitzades al 

setembre de 2019. 

S’obre un torn de paraules: 

Carmen Santana, consellera: diu que considera que és un bon projecte. 

Johnny Mansilla, Centre Obert: diu es crea una gran oportunitat al barri. 

Demana que el Centre Obert tingui accés a una part de les places. 

La regidora contesta que es parlarà amb IMEB per veure la possibilitat de fer 

una reserva de places amb criteri de proximitat. 

 

3. Programa Activa't als Parcs  
 
 
La gerent explica el contingut d’aquesta proposta, començada el 16 d’octubre a 
la pl. Ferran Reyes. 
 
En síntesi, Activa’t als Parcs és un programa de l’IBE que promou una vida més 
saludable i combat el sedentarisme. També és un espai d’aprenentatge i 
relacional. Poden participar les persones de més de 40 anys, i la inscripció és 
lliure i gratuïta, formalitzada pel monitor al mateix lloc on es fa l’activitat. 
 
Bàsicament, es fan exercicis de tai txí els dimarts, i exercicis físics i de memòria 
en les sessions dels dijous. Totes tenen lloc a la pl. Ferran Reyes, de 12h a 
13h, en els dies de la setmana esmentats. 
 
La regidora intervé per emmarcar el programa en les xifres i les conclusions de 
l’informe de Salut de la ciutat 
 
 

4. Valoració de les activitats d'estiu 
 
El tècnic de barri explica el desenvolupament de les activitats d’estiu a Navas, 
projectant una presentació que sintetitza els aspectes essencials de la proposta 
d’enguany. 
 
Aquest programa s’ha dirigit principalment a joves i famílies al mes de juliol, i 
infants durant el mes d’agost. Les activitats s’han desenvolupat dimarts i dijous 
de manera alternativa a les places Ferran Reyes i de la Guineu, amb una 



assistència rècord de 300 persones al concert de la Jove Orquestra Simfònica 
de Barcelona i una mitja d’uns 40-50 participants a tallers i espectacles de petit 
format.  
 
Per 2019 es preveu portar aquestes activitats d’estiu també a altres espais del 
barri, com la pl. del Taxi i la pl. d’Islàndia. 
 
 

5. Precs i preguntes 
 
Una veïna de la part de sota d’Av. Meridiana: demana més neteja en general al 

barri, sobre tot a la zona del carrer Espronceda/Av.Meridiana on diu que 

s’acumula la brutícia. 

Altra veïna: la plaça Maria Soteras està molt bruta. Es queixa del menjador 

Social, que segons ella repercuteix de manera negativa al barri. 

Un veí: els comerços i empreses del barri no tenen zones de 

càrrega/descàrrega apropiades, especialment al carrer Navas de Tolosa i a la 

zona dels carrers Joan de Garay/Concepció Arenal.  Diu també que a prop del 

barri s’estan enderrocant cases de valor patrimonial important, i que li preocupa 

que algunes cases significades del barri no tinguin protecció i puguin ser així 

mateix enderrocades.    

La regidora procedeix a donar resposta a les intervencions anteriors: 

Pel que es refereix a la neteja, diu que efectivament hi ha punts negres al barri 

fruit de l’incivisme, i que cal corregir aquestes conductes. Informa de que estem 

al final de la present contracta de neteja de la ciutat, i que una de les millores 

de la nova contracta serà una més gran atenció a la neteja dels Districtes 

perifèrics. 

Pel que fa al Menjador Social, s’han ampliat horaris per rebaixar la concentració 

d’usuaris a hores determinades. Es corregiran algunes deficiències produïdes 

als últims mesos com a conseqüència de la derivació a aquest Menjador de un 

nombre d’usuaris superior al establert. 

Pel que fa a la càrrega i descàrrega, considera que no és incompatible amb la 

mobilitat sostenible. Es pot ampliar l’existent i millorar-la si cal. Reflexionem 

sobre els horaris, emplaçaments etc. 

Pel que fa a la protecció patrimonial d‘edificis, és cert que alguns que no tenen 

un gran valor estan desprotegits. S’ha de protegir la identitat dels barris, ja 

s’està treballant amb èxit en als casos de Sant Andreu i de Congrés-Indians. 

Prenen nota de que cal estendre aquesta política a Navas. 

 



S’obre un segon torn d’intervencions: 

Veïna de la finca on és el Menjador Social: demana una solució pel Menjador 

Social, segons ella és el responsable de que la finca i l’entorn estiguin sempre 

bruts. Vol que surti de l’actual emplaçament. 

Altres veïns s’afegeixen a la postura d’aquesta senyora en successives 

intervencions de contingut semblant. 

La gerent comenta que aviat el Menjador Social tornarà al nombre d’usuaris 

que tenia a la primavera, i anuncia que hi haurà una reunió amb els veïns de la 

finca. Es reforçarà la tasca dels educadors que intervenen amb els usuaris i la 

vigilància de Guàrdia Urbana, també sobre els establiments dels voltants.  

Un veí: reclama més control dels usuaris del Menjador Social, diu que hi ha 

molts motxilleros que el fan servir per menjar gratuïtament. Cal que els usuaris 

siguin temporals, no pot ser que siguin usuaris de manera indefinida. Cal 

planificació. 

La regidora respon que el Menjador Social és un servei de l’Ajuntament de 

Barcelona, i que darrera hi ha Serveis Socials. Per tant, la planificació, 

organització i control estan garantits. 

Sense més assumptes a tractar, finalitza la sessió a les 20’15h  

 

    

 

 

  

 

 

 

 


